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دریادار فدوی با بیان اینکه آنچه در ســخنان تمامی ســردمداران آمریکا بالاتفاق یافت می شود تهدید سایر کشورها به ویژه ایران است، افزود: آمریکا تنها کشوری است که برای دستیابی به منافع خود حاضر است 
منافع همه را از بین ببرد و در این خصوص شــواهد بســیاری نیز وجود دارد. فرمانده نیروی دریایی ســپاه تأکید کرد: آمریکایی ها برخلاف آنچه مدعی هستند از توانمندی ســابق برخوردار نبوده و ملت های دنیا با 
اطمینان می توانند در برابر آنچه زورگویی آمریکا و خلاف منافع کشورهاست ایستادگی کنند همان طور که انقلاب اسلامی این کار را کرد. وی با بیان اینکه سالیان طولانی است که توانمندی خود در تأمین امنیت 

منطقه خلیج فارس را به اثبات رسانده ایم، گفت: امروز کسی نمی تواند بگوید که در اثر قدرت و توانمندی که انقلاب اسلامی در منطقه دارد عدم امنیت بوجود آمده است. فرمانده نیروی دریایی سپاه 
با تأکید بر اینکه در برابر آمریکا بسیار توانمند شده ایم و روند ارتقای توانمندی های ما همچنان ادامه دارد، اظهار داشت: این مهم به واسطه تهدیدات دائمی امریکا علیه ملت ایران به وجود آمده 

و طبیعی است که هر کشور، مردم و نیروی نظامی وقتی مورد تهدید قرار بگیرد باید نیروی توانمندی در برابر این تهدید داشته و آن را تقویت کند. وی افزود: ما هیچ دشمنی غیر از آمریکایی ها 
را برای خود تهدید نمی دانیم که شاهد مثال آن نیز اظهارات رسمی مسئولان آمریکایی و روند اقدامات آنها از سال 1332 تاکنون است.

نظارت استصوابی در همه مراحل است
دبیر شورای نگهبان راجع به ابطال انتخابات 
بعضی از نامزد ها به علت دستیابی به اسناد 
جدید که حاکــی از عــدم صلاحیت برخی 
افراد بود، افزود: نظارت استصوابی شورای 
نگهبان عــام و در تمام مراحل اســت و این 
اقدام سابقه هم داشته در مورد فردی که بعد 

از رأی آوردن معلوم شــد، مدرک تحصیلی اش فاقد اعتباراست و انتخابات 
را شــورای نگهبــان ابطال کرد. آیت اللــه جنتی با بیان اینکــه بعضی ادعا 
می کنند بعد از رأی گیری فقط مجلس است که می تواند اعتبارنامه فرد فاقد 
صلاحیت را تأیید نکند تصریح کرد: این ادعا علاوه بر اینکه خلاف نظارت 
اســتصوابی قبل از ورود به مجلس اســت، تاریخ هم نشان نمی دهد که در 
مجلس اعتبارنامه ای را به جز یک مورد رد کرده باشــند و به شــهادت تاریخ 

اینجای معامله و بده و بستان است.

احتمال تشکیل حزب فراگیر اصولگرایی
دبیرکل جبهه پیروان خط امام و رهبری درباره 
روند تشکیل حزب فراگیر اصول گرایی، تصریح 
کرد: تشــکیل یک حزب قدرتمنــد و فراگیر 
اصول گرا جزو آرزوهای ماســت. محمدرضا 
باهنر تصریح کرد: ما به دنبال تشکیل حزب 
دارای ســاختار قوی هستیم که مقدمات آن 

هم در حال انجام است؛ باید کار جلو برود تا به نتیجه برسیم. نائب رئیس مجلس 
شورای اسلامی و دبیرکل جبهه پیروان خط امام و رهبری گفت: در انتخابات 
اسفند 94 شاهد رشد سیاسی زیادی بودیم، چرا که مردم به لیست ها و امضاها 
رأی دادند و به افراد رأی ندادند. وی با بیان "منتخبان مجلس دهم باید از پشتوانه 
فکری احزاب کمک بگیرند" خاطرنشان کرد: به صورت متوسط در طول 9 دوره 
مجالس گذشته شاهد تغییر دوسوم نمایندگان نسبت به دوره قبل از آن بوده ایم، 

اما در این دوره سه چهارم نمایندگان تغییر پیدا کرده اند.

دستور رهبری برای تغییر در دولت کذب است
معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر رییس 
جمهــوری پرویز اســماعیلی تاکیــد کرد که 
خبرسازی ها و جعل خبر در خصوص دستور 
رهبــر معظم انقــلاب به رییــس جمهوری 
برای تغییرات در بدنــه دولت، کذب محض 
و در امتداد ســناریوی رسانه های معاند برای 

دوقطبی سازی و 'خط تقابل' است. اسماعیلی افزود: رهبر معظم انقلاب همواره 
حامی و هدایتگر دولت بوده اند و ریاست محترم جمهوری نیز بارها تاکید کرده 
است که دستاوردهای بزرگ ملت و دولت، در سایه حمایت و هدایت های رهبر 
انقلاب و نیز حضور و پشتیبانی مردم عزیزمان حاصل شده است. وی افزود: از 
رسانه ها انتظار می رود با هوشیاری خود مروج رقابت اخلاقی، وحدت حول منافع 
ملی، تحمل یکدیگر و همکاری برای خدمت بیشتر به مردم باشند و توطئه های 

دشمنان برای دو قطبی سازی، اختلاف افکنی و خط تقابل را ناکام بگذارند.

 نفوذ یعنی تصرف در 
ادراک سیاسی دولتمردان

نماینــده ولی فقیــه در ســپاه گفت: بدون داشــتن 
شناخت کامل، پاســداری از انقلاب بویژه در جبهه 
نرم افزاری که بــا نفاق، پوشــش و لایه های پنهان 
همراه اســت با مشــکل مواجه خواهد شــد و امروز 
متغیرهــای زیادی فراروی ما قرار دارد که شــناخت 
 آنها نقــش تعیین کننــده ای را در انقلابــی بودن ما 

ایفا می کند.
حجــت الاســلام ســعیدی "زمــان شناســی" را از 
دیگــر ویژگیهــای انقلابــی بــودن ســپاه خواند و 
گاه  اظهار کرد:بنابر روایات اســلامی "کســی که آ
به زمانــه باشــد شــبیخون نمی خــورد" و بصیرت 
نیروهــای  در  بالاخــص  افــراد  آینده نگــری  و 
مســلح موجب می شــود تــا اهداف و مقاصد شــوم 
 دشــمن در زمان مناســب شناســایی شــده و با آن 

مقابله شود.
وی "نفوذ" را راهبرد خصمانه امروز دشمن در مواجهه 
با انقلاب اسلامی توصیف و تصریح کرد:تجربیات 
تلخی در این خصوص پیش روی ماست و با نگاهی به 
تاریخ گذشته درمی یابیم که به طور معمول انقلابها از 
صدر اسلام تاکنون در سایه نفوذ و حرکت نرم افزاری 

از پای درآمده اند.
نماینده ولی فقیه در ســپاه از نفوذ بــه عنوان تصرف 
دشمن در ادراک مســئولین و مردم یاد کرد و اظهار 
داشــت:نفوذ سیاســی بمعنای تصــرف در ادراک 
سیاسی دولتمردان و نفوذ فرهنگی تصرف در ادراک 
فرهنگی مــردم اســت و نگرانی ها از این اســت که 
دشــمن با تمرکز روی افکار مردم و دولتمردان بتواند 
بر آنهــا تأثیرگذاشــته و اهداف خــود را از این طریق 

دنبال کند.

برجام 2 و 3 دامی برای انقلاب بود
وی با اشــاره به خباثت های امریکا در سالهای پس 
از پیــروزی انقلاب اســلامی بــر علیه ملــت ایران، 
اعتماد و تســلیم شدن در برابر خواســت "کدخدا" را 
"اشــتباه گرفتن دوســت و دشــمن" توصیف کرد و 
اظهار داشــت: مطرح شــدن برجام 2، 3 و 4 پس از 
برجــام، دامی برای انقلاب اســلامی بــود که رهبر 
معظم انقــلاب )مــد ظله العالــی( با هوشــمندی 
 و ژرف اندیشــی خــط امریــکا را خواندنــد و مانــع 

تحقق آن شدند.
تمامــی  بــر  کشــیدن  بطــلان  خــط  ســعیدی 
دســتاوردهای انقــلاب را از پیامدهــای تســلیم 
شــدن در برابــر زیــاده خواهــی دشــمن توصیف و 
خاطر نشــان کرد:آنچه در ســالهای پس از پیروزی 
انقــلاب اســلامی بدســت آورده ایم در ســایه تکیه 
بــر اصول و مبانــی و ایســتادگی در برابــر قدرتهای 
ســرکش و زورگــو و در رأس آنهــا امریــکا اســت و 
 توانمندی، اقتدار و عزت امروز مــا مرهون مقاومت 

ماست.
نماینده ولی فقیه در ســپاه در پایان شــرط ماندن را 
ایســتادگی توصیف و با بیان اینکه نفــوذ گفتمانی و 
معنوی انقلاب در میــان ملتهای آزادی خواه جهان 
و ملــل مســلمان موجب هــراس اســتکبار جهانی 
شــده اســت تصریــح کرد:اگر امــروز مستشــاران 
نظامی مــا در جبهــه مقاومت به ایفــای نقش مؤثر 
می پردازند ،این مهــم درواقع دفاع از کیان اســلام 
و میهن اســلامی اســت و اگر در آن جبهه با دشمن 
 رو بــه رو نشــویم باید در شــهرهای خودمــان با آنها 

بجنگیم.

پرونده مینو خالقی 
قربانی گرفت

 علی عسگری
ششمین رئیس صداوسیما شد

انتصاب ششمین رئیس صداوسیما با حکم رهبری
اگرچه به نظر می رســد پرونده مینو خالقی، به مرحل نهایی خود در حال نزدیک شــدن است و گویا منتخب سوم مردم 
اصفهان با پشتوانه چیزی نزدیک به دویست هزار رای شانسی برای ورود به بهارستان ندارد اما این پرونده جنجالی امروز 
ابعاد جدیدی به خود دید. شاید مهم ترین اتفاقی که در این پرونده رخ داد و آن را وارد فاز جدیدتری کرد دستگیری حامد 
طالبی، مدیر یک کانال تلگرامی بود که در هفته گذشــته تصاویر منتســب به مینو خالقی را منتشر کرده بود. این اتفاق 
پس از ان رخ داد که روز گذشــته وزیر کشور ناجا را مامور پیگیری ماجرای انتشار این تصاویر کرد. کانال قیچی، یکی از 
کانال هایی است که توسط حامد طالبی، خبرنگار سابق خبرگزاری فارس اداره می شد و بازداشت او امروز با واکنش دو 
تن از چهره های شناخته شده این خبرگزاری مواجه شد. یاسر جبرائیلی یکی از مسوولان خبرگزاری فارس نیز در تلگرام 
نوشت: »در ماجرای احضار ادمین کانال قیچی پس از دستور وزیر کشور، که عکس های عمومی یک فرد لاقید )مینو 
خالقی( را به نقل از فیس بوک شــخصی وی منتشر کرد، یک نکته بســیار مهم وجود دارد: دستگاه امنیتی و انتظامی 
مســوول، نشــان داد که "می تواند” ادمین یک کانال در تلگرام را به راحتی شناسایی و بازداشت کند، اما "نمی خواهد” 
با ادمین کانال های شــناخته شده ای که بام تا شام علیه خدا و پیامبر و انقلاب و اخلاق و ارکان نظام ناسزا می گویند، 

برخورد کند. می تواند، لکن نمی خواهد…«
اما این همه ماجرا نیســت. در حالی که به روز افتتاح مجلس دهم نزدیک می شــویم و شب گذشته اخباری مبنی 
بر نظر هیات حل اختلاف قوا در این زمینه منتشــر شده بود که نشان می داد کار برای مینو خالقی به پایان رسیده 
اســت، گویا رئیس جمهور هم به نتیجه رســیدن این ماجرا نامید شــده اســت اگرچه در کلامش می گوید » هنوز 
ناامید نیســتم«. حســن روحانی که در کرمان به ســر می برد امــروز در این خصوص به خبرنــگاران گفت: من از 
شــعارها و برنامه های خود عقب ننشســته ام و دربــاره مثالی که ذکر کردید )ابطــال آرای 200 هزار نفر از مردم 
اصفهان بــه مینو خالقی( نیز نظــر خودم و دولت را هم در یک ســخنرانی عمومی و هم در قالــب نامه به وزارت 
کشــور اعلام و تصریح کرده ام که روند قانونی باید مراعات شــود. منتها بعضی از امور در اختیار دستگاه اجرایی 

نیست. البته هنوز ناامید نیستم«
علی مطهری، از نمایندگان پیگیر این ماجرا هم در جمع دانشجویان گفت: ما در خصوص این منتخب مردم اصفهان 
نامه ای به آقای جنتی و سپس به آقای رئیس جمهور ارسال کردیم. در اینجا قانون انتخابات روشن بوده و ابهامی ندارد 
و در ماده 73 آن به صراحت همه چیز اعلام شده است و آمده که بعد از اعلام سلامت انتخابات حوزه، شورای نگهبان 
اعتبارنامه های افراد را امضا و به مجلس ارســال کند. در این موضوع شــورای نگهبان انتخابات اصفهان را تأیید کرد 
ولی انتخاب این فرد را باطل اعلام کرده است. چنین چیزی با عقل جور در نمی آید. چطور می شود شورای نگهبان این 
فــرد را تأیید کند و نظر قطعی و نهایی را بدهد اما دوباره چنیــن مباحثی را مطرح کند؟ در آیین نامه  داخلی مجلس آمده 
است که اگر مدارکی بعد از انتخاب نماینده پیدا شد، باید مجلس تعیین کند که اعتبارنامه  آن فرد مورد تأیید است یا خیر. 
موضوع در مورد خانم خالقی روشــن است و شورای نگهبان هم می داند که اشــتباه کرده است و کاملا مطمئن است 
که اعتبارنامه خالقی در مجلس رای می آورد اما آنها اشتباهی که قبلا مرتکب شده اند را می خواهند حالا جبران کنند. 
اصلا چنین چیزی وجود ندارد. وی با اشــاره به صدور رای از ســوی هیئت حل اختلاف قوا ادامه داد: آقای لاریجانی 
بحث خانم خالقی را به هیئت حل اختلاف ارســال کردند و آنها باید نظر بدهنــد. در واقع نظر آنها باید به رهبری اعلام 
شــود و ایشان حکم نهایی را اعلام کنند. البته من به آن هیئت حل اختلاف هم امیدوار نیستم اما احتمال اینکه به نفع 

خالقی هم رای دهند وجود دارد.
اما شــاید بتوان اظهار نظر مســتقیم آیت اللح جنتی در این باره را نقطه پایانی این ماجرا دانســت. ایشان امروز با اشاره 
به این پرونده گفتند: نظارت اســتصوابی شــورای نگهبان عام و در تمام مراحل اســت و این اقدام ســابقه هم داشته 
در مورد فردی که بعد از رأی آوردن معلوم شــد، مدرک تحصیلی اش فاقد اعتبار اســت و انتخابات را شــورای نگهبان 
ابطال کــرد. بعضی ادعا می کننــد بعد از رأی گیری فقط مجلس اســت کــه می تواند اعتبارنامه فــرد فاقد صلاحیت 
را تأییــد نکند. ایــن ادعا علاوه بر ایــن که خلاف نظارت اســتصوابی قبل از ورود به مجلس اســت، تاریخ هم نشــان 
 نمی دهــد که در مجلــس اعتبارنامــه ای را به جز یک مــورد رد کرده باشــند و به شــهادت تاریخ این جــای معامله و 

بده و بستان است.

چند روزی می شــد که در فضای رسانه ای شایعه استعفای محمد ســرافراز از ریاست سازمان صداوسیما و جایگزینی 
عبدالعلی علی عسگری خبرساز شده بود. خبری که در هاله ای از ابهام بود، اما امروز علی عسگری طی حکمی رسمی 
از ســوی رهبر انقلاب به ریاست این سازمان منصوب شد تا خاتمه ای باشد بر شــایعات این چند روز و نیز دوره ریاست 
محمد سرافراز بر این سازمان. دوره ریاستی که هرچند کوتاه، اما بیش از هر زمان دیگری جنجالی بود. از اتخاذ موضع 
سیاســی نزدیک به یک جریان خاص، تا برکناری ها و انتصاب های جنجالی در سطح مدیران تا بدهی ها و مشکلات 

مالی سازمان و در نهایت بالاگرفتن اختلافات با دولت یازدهم. 
در حکم رهبر انقلاب خطاب به علی عســگری آمده است: نظر به اســتعفای جناب آقای محمّد سرافراز و با تشکر از 
تلاشهای انقلابی و ارزشیِ دلسوزانه ی ایشان که هرگز نباید فراموش شود، جنابعالی را که برخوردار از پیشینه انقلابی 
و تجربیات مدیریتی در رسانه ملّی، هستید، به ریاست سازمان صداوسیما منصوب می کنم. رهبر انقلاب در ادامه این 
حکم تاکید کرده است: آنچه باید توصیه شود، در حکم اینجانب به جناب آقای سرافراز به تفصیل آمده است. لذا مؤکداً 
ســفارش می کنم به برنامه ریزی، رعایت راهبردهای کلان، جذب و حفظ و تربیت نیروهای انقلابی و کارآمد و حضور 
مؤثر در فضای مجازی اهتمام بورزید و به خدای متعال توکل و اعتماد کنید. آیت الله خامنه ای همچنین محمد سرافراز 
را به  عضویت در شورای عالی فضای مجازی منصوب کردند. سرافراز پیش از انتصاب به ریاست سازمان صداوسیما، 

عضو حقیقی شورای عالی فضای مجازی بود.
عبدالعلی علی عسگری دکترای سیستم و بهره وری دارد و هم اکنون در دانشکده صدا و سیما نیز تدریس می کند. علی 
عسگری از دوستان عزت الله ضرغامی بود و در دوره او معاون فنی سازمان صدا و سیما بود. گفته می شد ضرغامی آن 
قدر به علی عشــگری و عملکردش اعتماد داشت که وقتی قرار شد کسی را به عنوان جانشین خودش معرفی کند، نام 
او را اعلام کرده بود. هرچند با پایان دوره ضرغامی و انتصاب ســرافراز به ریاست سازمان در آبان ماه 93 علی عسگری 

نیز همچون دیگر معاونان صدا و سیما و بسیاری از مدیران این سازمان از سمت خود برکنار شد. 

ریاست سرافراز و 18 ماه جنجالی 
اما سرافراز در دوره هیجده ماهه ریاستش چه کرد که این همه جنجالی و پرحاشیه شد؟ سرافراز که با شعار جوان گرایی 
به صداوسیما آمده بود در ابتدای آمدنش به قدری عزل و نصب داشت که از جانب برخی مدیران منتقدش به ضرغامی 
زدایی متهم شد. از مهم ترین و جنجالی ترین انتصاب ها بازگرداندن مجدد پورمحمدی به صداوسیما آن هم به سمت 
معاونت ســیما بود، کسی که در دوره ضرغامی از ســمت مدیریت شبکه 3 برکنار شــده بود و حالا با انتصابش صدای 

اعتراض بسیاری از مدیران این سازمان گاه حتی در قالب استعفا بلند شد.
از دیگر مســائل برجسته دوره سرافراز اختلافاتش با دولت بر سر مســائل مالی بود. صداوسیما می گفت دولت یازدهم 
بودجه کمی به آن ها می دهد در حالی که این سازمان بیشترین امکانات رسانه ای را در اختیار دولت گذاشته است. این 
موضوع به رویارویی علنی این ســازمان با دولت منجر شــد، تا جایی که چند باری پخش سخنرانی های رئیس جمهور 
از صداوســیما قطع شد و گاه برخی سخنان روحانی سانسور شد. در مقابل روحانی نیز رسانه ملی را رسانه میلی خواند و 
از پاسخگویی به ســوالات خبرنگار آن خودداری کرد.  موضوع مهم دیگر موضع گیری این سازمان در قبال مذاکرات 
و برجام بود. تهیه و پخش مســتندهای سریالی علیه تیم هسته ای، پوشــش دادن گزینشی جلسات کمیسیون ویژه 
برجام و انتشار سخنان عراقچی در جلسه خصوصی اش با مدیران صداوسیما از جمله این موارد بود. تنش هایی که کار 
را به شــورای نظارت بر صدا وسیما کشاند و آن ها اعلام کردند که اتهام بی طرف نبودن رسانه ملی در جریان مذاکرات 
هسته ای را بررسی می کنند. وقتی مصاحبه عادل فردوسی پور با محمد جواد ظریف، وزیر امور خارجه ایران، در برنامه 

نود با صلاحدید مدیران سازمان پخش نشد، بار دیگر انتقادها علیه صدا و سیما شدت گرفت.
اما برنامه های تولیدی صداوســیما در زمان مدیریت سرافراز نیز هم انتقادهای بسیاری را در پی داشت و هم در بعضی 
موارد پرحاشیه شد. از سریال های پخش شــده در این سال ها که به گفته منتقدان فاصله بسیاری با آنچه مدیران این 

سازمان فاخر می نامند، دارد تا حاشیه هایی که بر سر برنامه فیتیله، دورهمی و اخیرا اکسیر برپاشد.

خبر آنلاین نوشت: 20 اظهار نظر منتخبان درباره اولویت های مجلس دهم
کی از شاخصه هایی که درباره مجلس دهم بیان می شود نزدیکی اکثریت نمایندگان آن به دولت است. رئیس جمهور نیز به طور تلویحی 

این موضوع را تایید کرده است.

 فرارو نوشت: چرا "سرافراز" ناکام شد؟
صدا و سیما از دستگاههایی است که اجازه داده نمی شود درباره سیاست ها، عملکرد و مسائل بودجه ای آن تحلیل و قضاوت کرد و فقط 

باید از صدا وسیما تعریف کرد. اما آنچه مسلم است اکنون صدا و سیما دچار بحران شده است.

 رجا نیوز نوشت: تفاوت مینو خالقی و مهرداد اولادی چیست؟
چرا باید مشروب خواری و استعمال مواد مخدر از سوی چهره معروف ورزشی علنی گردد، اما اعلام کشف حجاب یک چهره سیاسی که قرار 

است در مهمترین رکن قانونگذاری کشور فعالیت کند، پرده پوشی می شود؟

 صراط نیوز نوشت: اگر دیروز عارف رییس مجلس بود با کوچک زاده چه می کرد؟
عارف که همیشه "نفر دوم" بوده، و در مواجهه با شرایط "نامساعد" هم مدیریت مطلوبی نداشته، به عنوان رییس مجلس در مواجهه با 

شرایطی مانند جدل دیروز کوچک زاده چه می کرد؟

عکس روزسایت نگار

 در حاشیه دیدار 
 وزیر امورخارجه آلمان 
با ظریف

خبرنامه


